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BRMG.0012.17.2017 
 

PROTOKÓŁ NR 48–3/2017 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 20 lutego 2017 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w Sali Seana Lestera 
nr 003 w Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło (5) pięć osób, 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Otworzył 48 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych 
i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla 2-osobowej rodziny 
repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk 
nr 986. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk 
nr 990.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich 
lokali w zasobach Towarzystwa Budownictwa Społecznego – druk nr 998. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w 
Gdańsku na 2017 rok – druk nr 987. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminami: Pszczółki, Suchy Dąb i 
Pruszcz Gdański oraz Miastem Pruszcz Gdański w realizacji opracowania pn. 
„Studium techniczno – ekonomiczne budowy kolektora odprowadzającego 
ścieki z Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta 
Pruszcz Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk – Wschód” – druk nr 991. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
 



2 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę 
Rady Miasta Gdańska Nr L/1408/10 z dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie 
wyrażenia woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 
sierpnia 2010 r. w sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki 
Gdańskiej budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych 
w Gdańsku”, zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską 
Pruszcz Gdański – druk nr 1002. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie utworzenia i 
nadania statutu Gdańskiego Centrum Informatycznego – druk nr 984. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług 
Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 
1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku 
oraz nadania jej statutu – druk nr 964. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1005.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1006.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 
 

11. Akcja promocyjna: PIT w Gdańsku. Się opłaca. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej  
 

12. Stan realizacji planów strategicznych i programów operacyjnych Gdańska. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska Wydziału Polityki 
Gospodarczej  
 

13. Budżet Obywatelski 2018 r. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

14. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
              
Następnie Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji został jeszcze skierowany do zaopiniowania projekt uchwały: 
 

• w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej na lata 2017 – 2020 pod nazwą: 
„Program wsparcia prokreacji dla mieszkańców Gdańska” – druk nr 1007. 

 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 1A.  
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z zaproponowaną zmianą: 
 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
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PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
formy, wysokości i trybu przyznania pomocy dla 2-osobowej rodziny 
repatrianckiej z Kazachstanu, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk 
nr 986.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.30.2017). 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To jest kwota uznaniowa, czy stała na osobę?  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z reguły to jest 7 tysięcy złotych na osobę. Ta rodzina, która przyjechała pod 
koniec roku to była trzy osobowa rodzina, matka i dwóch synów. Przeznaczaliście 
tam państwo kwotę 21 tys. zł. To jest na zagospodarowanie, na pomoc w osiedleniu 
się, na ten pierwszy moment rozpoczęcia życia w Polsce.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam podpytać, bo lepiej widzieć taki całościowy obraz. Czy może nam pani 
przypomnieć od kiedy te rodziny sprowadzamy i która to już jest rodzina w sumie? 
Wiem, że wcześniej to było w gestii innego wydziału.   
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak, to było w Wydziale Spraw Obywatelskich. Do nas przeszło we wrześniu 
ubiegłego roku to zadanie. Chodzi o rodzinę, która za pośrednictwem WRS-u 
przyjeżdża do Polski to jest druga rodzina. Jeśli chodzi o wcześniejszy etap to z 
tego co wiem to ten program był robiony kilkanaście rodzin i zgodnie z uchwałą 
Rady Miasta Gdańska minimum dwie rodziny rocznie powinny do Polski przyjechać. 
W ubiegłym roku, ze względu na śmierć osoby, która się tym zajmowała, było 
opóźnienie z przyjazdem pierwszej rodziny. W związku z tym na ten rok 
zaplanowane jest wstępnie i mamy nadzieję, że to się uda, przyjazd trzech rodzin. 
Niektóre z tych rodzin są wskazywane przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i 
Administracji z bazy Rodak, gdzie są wszystkie osoby chcące przyjechać do Polski i 
w związku z potwierdzeniem polskich korzeni jest też i tak, że ta rodzina akurat 
już miała przyjechać w ubiegłym roku, natomiast miała problem ze sprzedażą 
mieszkania w Kazachstanie. W związku z tym prosiła o przesunięcie tego i według 
naszych informacji w marcu tego roku mają do Warszawy przyjechać, a jeśli chodzi 
o wcześniejsze rodziny, jeśli ta informacja jest potrzebna, ja nie chcę się opierać 
na domniemanych ilościach…    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To bym bardzo prosiła na sesję.  
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Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Czyli zestawienie.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli na ten rok przewidujemy trzy rodziny?  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Przy czym jedna to jest ta przesunięta z ubiegłego roku też. Jedna rodzina 
była zawsze z bazy Rodak, a jedna na zaproszenie Rady Miasta Gdańska. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 986. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, Kierownik Referatu Usług Społecznych, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 986. (Opinia nr 48-3/231-
9/2017).  
 

PUNKT – 1A 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie Programu 
Polityki Zdrowotnej na lata 2017 – 2020 pod nazwą: „Program wsparcia 
prokreacji dla mieszkańców Gdańska” – druk nr 1007.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.51.2017). 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego – 
przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
Powiedziała: uprzejmie proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta Gdańska w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej na lata 2017 – 2020 pod 
nazwą Program wsparcia prokreacji dla mieszkańców Gdańska. Program rozpisany 
jest na 3,5 roku, ponieważ konieczne jest jeszcze uzyskanie opinii Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji. Co prawda nie jest to obligatoryjne do tego, 
żeby dany program zdrowotny wszedł w życie, natomiast jest to ze wszech miar 
uzasadnione. Program, który jest przygotowany składa się z trzech części: 
edukacyjnej, wsparcia psychologicznego oraz części dotyczącej zdrowia w zakresie 
wsparcia programu in vitro. Budżet przewidziany na to zadanie w 2017 roku wynosi 
700 tys. zł, a w kolejnych latach do 2020 po 1 mln 100 tys. zł, z czego część jest 
przeznaczona na edukację i wsparcie psychologiczne i promocja, a cześć na samą 
procedurę medyczną.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
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głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1007. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, Kierownik Referatu Usług Społecznych, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 1 
głosie przeciwnym, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1007. (Opinia nr 48-3/232-10/2017).  
 

PUNKT – 2 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 990. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.34.2017). 
 
Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt 
uchwały.  
Powiedział: Chciałbym prosić państwa o pozytywne zaopiniowanie projektu tej 
uchwały, który dotyczy terenu położonego w okolicach lotniska, które chcielibyśmy 
przygotować dla potrzeb inwestycji przemysłowych. Tych terenów przemysłowych 
jest coraz mniej z uwagi chociażby na rozbudowywanie i rozrastanie się miasta. To 
co przygotowaliśmy w Kokoszkach się w zasadzie wypełniło. Teraz wypełniamy Port 
i tam budujemy swoją infrastrukturę. Zarówno w pobliżu ul. Sucharskiego jaki i Ku 
Ujściu takim kolejnym terenem inwestycyjnym jest właśnie teren położony przy 
Azymutalnej. To jest teren, który ma 4,5 ha. Tak jak zawsze, trzeba go doposażyć 
w infrastrukturę, dojazdy, infrastrukturę wodociągowo – kanalizacyjną, w media, 
po to, żeby cieszył się zainteresowaniem inwestorów. Inwestorzy już się 
zainteresowali tym trenem. Chcielibyśmy tą inwestycję oczywiście pozyskać, bo to 
się przełoży na miejsca pracy i na dodatkowe dochody z tytułu podatku od 
nieruchomości i podatku PIT.  
Przygotowałem króciutką prezentację, bo zrobiliśmy taką diagnozę, analizę 
terenów przemysłowych, na które można by jeszcze pozyskać inwestorów w 
mieście Gdańsku. Nie ukrywam, że chcielibyśmy w tym roku występować do Rady, 
żeby móc te tereny uzyskać w drodze aportu i tam ponieść odpowiednie nakłady 
inwestycyjne, a nie chcielibyśmy też, żeby państwo odebrali, że do spółki 
przechodzi bliżej niekontrolowana ilość gruntów, na które nie mamy pomysłu. Na 
każdy ten teren mamy pomysł. Przygotowujemy się od ponad dwóch lat do 
zagospodarowania tych terenów. Większość z nich jest na ostatnim etapie 
poddziałów geodezyjnych, wycen i one będą po prostu w tym roku do państwa 
spływać jako nasz wniosek. Oczywiście podporządkujemy się decyzji Rady, ale 
liczymy na przychylność.     



6 

 

Przygotowałem kilka slajdów, gdzie są jeszcze miejsca, gdzie moglibyśmy 
spróbować ulokować inwestycje przemysłowe, gdzie wiadomo to jest działalność 
produkcyjna, a nie usługowa i są trochę bardziej uciążliwe, ale myślę, że wszyscy o 
te zakłady produkcyjne walczą.  
Następnie Prezes A. Aleksandrowicz przedstawił prezentację, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
Obecnie poza Kokoszkami koncentrujemy się głównie na terenach w porcie. Tam 
zbudowaliśmy biurowiec Koga. Tam będziemy teraz budować koło 2-3 km dróg 
sieci, odwodnienia na tyłach portu kontenerowego czyli DCT. To o co dzisiaj 
występujemy to właśnie o teren przy ul. Azymutalnej, przy lotnisku. Wszystkie te 
tereny mają w zasadzie plany zagospodarowania na potrzeby produkcji czyli 41-42. 
Chcielibyśmy w pobliżu tego centrum Lotosu Kolei przy ul. Michałki również 
wystąpić o teren, który jest terenem przemysłowym w pobliżu centrum 
dystrybucyjnego Panattoni. Tam jesteśmy w zasadzie od roku po słowie z Lotosem, 
który chciałby wymienić się z miastem ulicą Michałki, bo jest taka dziwna sytuacja, 
ulica miejska, normalna, regularna jest cały czas na utrzymaniu jakby w aktywach 
Lotosu. Lotos za to bierze odpowiedzialność. Ta ulica jest dziurawa i w kiepskim 
stanie, a z drugiej strony Lotos na własne potrzeby potrzebuje dodatkowych 
terenów miejskich przy Rafinerii. Miasto od lat wstępnie zgadzało się na zamianę 
ulicy Michałki. Przypomnę, że jest to ulica łącząca ul. Sucharskiego z Elbląską. Taka 
dość ważna dla tych terenów przemysłowych arteria, niemniej stanowisko miasta 
było takie, że my się zamienimy oczywiście, ale po prostu wyremontujcie tą ulicę, 
żeby do miasta trafiła ulica wyremontowana. Pomysł jest taki z Lotosem, żebyśmy 
zagospodarowując te tereny przy ul. Michałki wzięli na siebie jako Agencja remont 
ulicy Michałki, wymienimy nawierzchnię i wtedy nastąpi ta zamiana tych terenów 
przy Rafinerii, tam, gdzie teraz trwają prace inwestycyjne projektu EFI na ul. 
Michałki. Są tereny na Płoniach. Tam z Lotosem rozmawia taka duża chemiczna 
firma Synthos z Oświęcimia, też chciałby tam pobudować zakłady chemiczne. W 
zeszłym roku państwo pozytywnie zaopiniowaliście wniosek nasz wszystkich, bo też 
i pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, żeby te tereny dla potrzeb zakładów 
Synthosa objąć strefą. Ta sprawa się proceduje teraz w Ministerstwie. Zmieniły się 
Ministerstwa, strefy teraz podlegają Ministerstwu Rozwoju, także myślimy, że do 
półrocza się rozstrzygnie kwestia objęcia statusem specjalnej strefy ekonomicznej 
terenów na Płoniach. Jest jeszcze jeden teren taki przemysłowy między ul. Hallera 
a tunelem przy ul. Uczniowskiej. Też w zasadzie teren, który się uwolnił, kiedy 
budując Drogę Zieloną, Nową Uczniowską przeniesiono cześć ogródków 
działkowych. Zaraz te tereny pokażę. I to są te tereny, którymi obecnie inwestorzy 
się interesują. 
Nie ukrywamy, że Lotos chciałby na części z tego terenów wejść i zainwestować. 
Tereny, o których jeszcze nie wspomniałem, ale to są tereny przy ul. Ku Ujściu. 
Jutro w Dzienniku Bałtyckim się też pojawi informacja, dla części tych terenów 
udało nam się przekonać bardzo dużego spedytora czy operatora z branży 
logistycznej, który będzie robił tutaj takie centrum, zaplecze kontenerowe dla 
terminala DCT, czyli i powierzchnie składowe, ale nawet zakład, który będzie miał 
nowe kontenery, produkował. Oczywiście będzie kluczowe pozyskanie pozytywnej 
opinii Zarządu Morskiego Portu Gdańsk. Rozmawiamy z Zarządem. Jeżeli da zielone 
światło to wtedy o nie wystąpimy.  
W zeszłym roku przejęliśmy od Skarbu Państwa czyli od Wojewody tereny danych 
zakładów Polleny, żeby przygotować miejsce postojowe dla przewoźników, którzy 
obecnie stoją w korkach przy ul. Sucharskiego. Uprzątnęliśmy te tereny, 
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wyburzyliśmy w sumie 5 budynków, ale zdaniem przewoźników my dalej 
powinniśmy w te tereny inwestować, ogrodzić, oświetlić, zrobić węzeł sanitarny, 
wzmocnić nawierzchnię. Tereny mamy tutaj na 2,5 roku. Zrobimy to jeżeli 
będziemy mieli  szansę, żeby wydłużyć umowę dzierżawy, bo to będzie kolejne 
kilkaset tysięcy i nawet nie będziemy w stanie tych wydatków odpowiednio 
zamortyzować w księgach, ale to jest to co teraz robimy w tej części Portu. W 
zeszłym roku również dzięki tej całej aktywności udało się wyremontować całą ul. 
Ku Ujściu i kawałek ul. Kujawskiej w porozumieniu z Portem, ale oczywiście zrobiło 
to miasto. 
To jest teren (pokazane na slajdzie) przy ul. Michałki. Chcielibyśmy ją 
wyremontować. O ten teren zwrócimy się do państwa w maju. Teraz trwają jeszcze 
procedury ostateczne podziałowe. Trzeba będzie na pewno zbudować tutaj duży 
wjazd na te tereny. Na tych terenach swoje centrum z okolic ul. Wiesława i 
Głębokiej będzie przenosić na pewno swoją siedzibę Metalzbyt w przyszłości. Może 
również zdecyduje się przejść na część tych terenów miejskich, które przez lata są 
po prostu nieużytkami i żadnych dochodów budżetowych dla miasta nie przynoszą.  
W Kokoszkach jest jeszcze taki teren, o który występujemy do miasta. Tam są 
baraki, gdzie osoby z eksmisji od lat przebywają. To są baraki po dawnym obozie 
Stutthof. Ludzie tam żyją w takich dość ciężkich warunkach. My się oferowaliśmy, 
że jeżeli są pustostany w mieście, jest ta polityka przygotowania pustostanu to 
wyremontujemy te pustostany dla mieszkańców tych baraków, którzy zazwyczaj 
żyją bez toalet, ale nawet bez węzłów sanitarnych i muszą korzystać z tego gdzieś 
na zewnątrz, żeby te osoby mogły w lepszych warunkach zamieszkać, a ponieważ 
zagospodarowaliśmy cały ten obszar pomiędzy ul. Kartuską i maszynową to tam też 
byśmy przygotowali ten teren pod inwestycję.  
Chcielibyśmy działać tak jak do tej pory i te tereny uzbrajać i przekonywać 
inwestorów, żeby pojawili się w Gdańsku. 
Dzisiaj oczywiście mówimy tylko o tym terenie przy Azymutalnej te 4 hektary, ale 
chciałem pokazać nasze plany na ten rok.    
      
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały oraz prezentacji, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
O jakich lokalizacjach pustostanów mówimy?  
 
Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. 
Jest tu dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej. Te pustostany są chyba rozbite 
po całym mieście.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Sporo jest tych nieruchomości, które są planowane do remontu na przyszłe lata, 
stąd całe przekształcenie, które jest realizowane przez GZNK, stąd potrzeba 
pozyskania środków na realizację tych remontów. Tego jest grubo ponad pewnie 
tysiąc na terenie miasta. Natomiast liczymy, że to w najbliższym czasie uda się 
zmniejszyć. Część pewnie pójdzie do rozbiórki, w czyli tam nie będą planowane 
remonty, ale to jest pieśń przyszłości. Są to na pewno miejsca, o które też zresztą 
pan prezes występował do nas o wykwaterowania, o ustalenie spraw związanych z 
użytkowaniem tych miejsc.   
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Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. 
Tam jest dużo patologii w tym sensie, że patologii tym sensie rozumianych, że są 
tam zaszłości sprzed 20 lat, gdzie są domeldowani ludzie, którzy nigdy tam nie 
mieszkali, są za granicą, albo odsiadują wyroki, ale każdą sprawę trzeba oddzielnie 
rozwiązać, zbadać kto faktycznie tam przebywa, zaoferować jakieś lokum 
zastępcze. Jest to proces czasochłonny, który tak naprawdę trwa już drugi rok.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
W jakim realnym terminie możemy się spodziewać pierwszych remontów tych 
pustostanów? Mówimy o jakimś roku?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli chodzi o remonty pustostanów i nie tylko pustostanów to już 300 mieszkań 
zostało wyremontowanych w zeszłym roku, a na ten rok mamy kolejne 300, w 
kolejnych będziemy chcieli realizować więcej jeszcze, ponieważ to przekształcenie 
ma dać dodatkową możliwość prowadzenia tych remontów, pozyskania środków już 
w setkach milionów złotych czy przynajmniej powyżej 100 mln zł na remonty w 
najbliższych latach.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czyli są jakieś konkretne lokalizacje?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Są konkretne lokalizacje, których jest bardzo dużo na terenie miasta. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Panie dyrektorze rozumiem, że jak pani radna prosi to możecie przesłać 
informację.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Oczywiście, że tak. Te dzielnice, które w najwyższym stopniu oczekują tychże 
remontów, tych modernizacji to jak najbardziej. Nie ma problemu. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dziękuję.   
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 990. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Alana Aleksandrowicza – Prezesa Zarządu 
Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego Spółka z o. o. w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 990. (Opinia nr 48-3/233-
11/2017).  
Obecna na sali radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
wyłączyła się z głosowania.  
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PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska 
oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego – druk nr 998. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.42.2017). 
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
Powiedział: Panie przewodniczący, szanowna Komisjo, tekst jednolity, który dla 
tego aktu prawnego obowiązywał jest z roku 2013. W międzyczasie były 4 zmiany 
uchwały z 28.11.2013 r., 27.08.2015 r., 31.05.2016 r. i 19.12.2016 r. Zgodnie z 
obowiązkiem i realizacją ustawy i ogłaszaniu aktów normatywnych jest taka 
potrzeba, by ujednolicić ten tekst, stąd proszę o zaopiniowanie.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zastanawiam się czy my przyjmujemy to do wiadomości, czy będziemy głosować, 
bo de facto nic się w sensie prawnym nie zmienia.  
 

Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W samym akcie nic się nie zmienia. Jest to tylko tekst jednolity i podlega 
obwieszczeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, więc powinien 
być przegłosowany, ponieważ to jest uchwała. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że nie ma pytać, bo nic się nie zmienia w tym tekście. Myślę, że 
poprosimy na sesji o opinię pana mecenasa co w takich przypadkach, bo de facto 
powinniśmy to przyjąć do wiadomości, bo nie ma zmian.  W czwartek na sesji 
zapytam pana mecenasa czy w podobnych przypadkach będziemy przyjmować do 
wiadomości czy głosować jak w tej chwili.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 998. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 998. 
(Opinia nr 48-3/234-12/2017).  

 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 



10 

 

Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w 
Gdańsku na 2017 rok – druk nr 987. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.31.2017). 
 
Pani Maria Skoroszewska – Romel – Kierownik Referatu Ekonomicznego w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej przedstawiła w imieniu wnioskodawcy projekt 
uchwały.  
Powiedziała: Zgodnie z artykułem 219 ustawy o finansach istnieje konieczność 
ustalenia stawek do przyznanej dotacji dla samorządowego zakładu czyli 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych. W 2017 roku w budżecie jest 
zarezerwowana kwota 7 408 100 zł na dotacje do remontów, konserwacji budynków 
i kwota 2 144 000 zł na zagospodarowanie nieruchomości niezabudowanych. W 
związku z tym, że dotacje te są już w budżecie istnieje konieczność zgodnie z tym 
artykułem ustalenia stawki dotacyjnej. Tą stawkę proponujemy zgodnie z 
wnioskiem i taką jakby zasadą jak była stosowana w latach poprzednich, czyli do 
98% planowanych kosztów remontów i planowanych kosztów ponoszonych przez 
Zakład Budżetowy na zagospodarowanie nieruchomości komunalnych.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 987. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marię Skoroszewską – Romel – Kierownik 
Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki Komunalnej, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 987. (Opinia nr 48-3/235-
13/2017).  

 

PUNKT – 5 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie współdziałania 
Gminy Miasta Gdańska z Gminami: Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz 
Miastem Pruszcz Gdański w realizacji opracowania pn. „Studium techniczno – 
ekonomiczne budowy kolektora odprowadzającego ścieki z Gminy Pszczółki, 
Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta Pruszcz Gdański, do 
Oczyszczalni ścieków Gdańsk – Wschód” – druk nr 991. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.35.2017). 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
Powiedział: Panie przewodniczący, szanowna Komisjo chodzi tutaj jakby zlecenie 
opracowania studium, które ma określić warunki techniczne, a także opłacalność 
tego tranzytu ścieków z gmin, które zostały wcześniej przytoczone. Ten kolektor 
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też ok 30 km będzie przebiegał przez część gminy chociażby Pruszcz Gdański, które 
nie są obecnie podłączone do kanalizacji, ale też sama realizacja tej inwestycji 
wpłynie do dywersyfikację utrzymania szczególnie tych kosztów stałych w ramach 
Oczyszczalni Wschód. Oczyszczalnia Wschód ma wolną przepustowość, może takie 
ścieki przyjmować, a nawet powinna, ponieważ powinna pracować jak najbardziej 
sprawnie i potrzeby gminy także wyrażają, a dla oczyszczalni jest to dodatkowy 
plus. Partycypacja w tym opracowaniu, które wyniesie ok 200 000 zł, taka jest 
szacunkowa wartość. 50% z tej kwoty poniesie w imieniu miasta GIWK, a następnie 
w zależności od ilości prognozowanych ścieków przy tym kolektorze, który 
nazywamy Żuławskim będzie proporcjonalnie do tej ilości i sa to koszty 100 000 zł 
Gdańsk, 15 000 zł Pszczółki, Suchy Dąb 6 000 zł, Pruszcz Gdański 48 000 zł, gmina 
Pruszcz Gdański 31 000 zł. To jest tylko opracowanie. Co do inwestycji to tak 
naprawdę to opracowanie pokaże czy będzie ona realizowana, czy jest takowa 
opłacalność po to jest to studium planowane do wykonania.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie powiedział: przewidywany termin wykonania to jest 
30 tygodni?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak jest. Co do samej realizacji budowy to rozpatruje się głównie 2 warianty. 
Jeden z nich to taki, że każda gmina poniesie koszty na swoim terenie 
inwestycyjnym, bądź drugi, gdzie Gdańsk poniesie te koszty, a gminy będą 
rozliczać koszty w cenie przesyłu.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 991. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 991. 
(Opinia nr 48-3/236-14/2017).  

 
PUNKT – 6 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę Rady 
Miasta Gdańska Nr L/1408/10 z dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia 
woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r. w 
sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej budowa i 
modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, zawartej 
pomiędzy Gminą Miasta Gdańska z Gminą Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 
1002. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z 23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.46.2017). 
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały.  
Powiedział: Szanowni państwo tutaj mamy do czynienia z sytuacją znanego 
państwu projektu ochrony wód Zatoki Gdańskiej, który został zrealizowany 
rzeczowo, natomiast okazało się, że musielibyśmy zwrócić, czy nie wykorzystać 
bardziej 430 tys. zł dotacji do tego projektu, więc udało nam się wynegocjować z 
NFOŚ podniesienie procentu dofinansowania z 75% do 75,5%, stąd jest uratowanie 
tych 430 tys. zł. Również mamy partnera Gminę Miejską Pruszcz i musimy się z 
partnerem podzielić, więc 19 000 zł z tej kwoty przejdzie do Gminy Miejskiej 
Pruszcz, a ponieważ w 2010 r. jeszcze był to załącznik do uchwały Rady, więc za 
każdym razem prosimy państwa o akceptację tego aneksu. Czyli na skutek tego 
aneksu w projekcie zostaje 430 tys., z czego 19 tys. zł dostanie Gmina Miejska 
Pruszcz.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tylko się cieszyć panie dyrektorze.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1002. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1002. (Opinia nr 48-3/237-15/2017).  

 
PUNKT – 7 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie utworzenia i 
nadania statutu Gdańskiego Centrum Informatycznego – druk nr 984.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.28.2017). 
 
Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki przedstawiła w imieniu 
wnioskodawcy projekt uchwały.  
Powiedziała: Szanowny panie przewodniczący, szanowna Komisjo, nasz projekt 
uchwały dotyczy powołania nowej jednostki organizacyjnej w formie jednostki 
budżetowej Gminy Miasta Gdańsk od 1 sierpnia 2017 r. pod nazwą Gdańskie 
Centrum Informatyczne. Planowana siedziba jest oczywiście w Gdańsku. 
Przewidywane jest sukcesywne obejmowanie usługami informatycznymi 
poszczególnych jednostek organizacyjnych. W pierwszym etapie będzie to Urząd 
Miejski w Gdańsku, Gdański Zarząd Dróg i Zieleni i Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie 
i Gdańskie Centrum Świadczeń. W kolejnym etapie od 1 sierpnia 2018 r. będzie 
dotyczyło to Biura Rozwoju Gdańska, dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, Straży 
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Miejskiej i Zakładu Transportu Miejskiego. W tym zakresie od razu informuję, że 
będzie autopoprawka, ponieważ te daty nie były w pierwotnej wersji uchwały, 
także autopoprawką je wprowadzimy. Głównym celem i zakresem działania 
jednostki organizacyjnej, nowej jednostki budżetowej będzie świadczenie i sług 
utrzymaniowych dotyczących usług teleinformatycznych dla przejmowanych 
jednostek organizacyjnych, również udzielanie pomocy, wsparcia, doradztwa w 
zakresie informatyki dla użytkowników tych usług, prowadzenie polityki 
bezpieczeństwa w zakresie usług informatycznych, współudział w rozwoju nowych 
usług informatycznych, zapewnienie wydajności, optymalizacji zasobów 
informatycznych oraz wprowadzanie standaryzacji i unifikacji rozwiązań 
informatycznych.  
 
 

 
 
Przede wszystkim celem jest którkoterminowe podniesienie bezpieczeństwa 
informacji, oniżenie cen zakupów, ponieważ cel również w zakresie działania 
jednostki będzie realizowany zakupów, w związku z tym przewidywane są efekty 
ekonomiczne poprzez obniżenie kosztów pozyskiwanych w szczególności 
komputerów i infrastruktury oraz solidna podstawa do rozwoju w przyszłości usług 
teleinformatycznych. 
Pozwoliłam sobie przygotować prezentację, ponieważ ta tematyka jest dosyć 
egzotyczna. Informatyka nieczęsto gości na forum Komisji. 
Przede wszystkim cele dla wprowadzanych zmian zarówno te krótkoterminowe jak i 
długoterminowe. 
Dla krótkoterminowych przewidujemy przede wszystkim uzyskać efekt w zakresie 
bezpuieczeństwa danych poprzez standaryzację i poprzez jednolitą politykę 
bezpieczeństwa. Wspólne zakupy to element standaryzacji, ale i lepszych cen i 
obniżenia kosztów w szczególności na infrastrukturze, bo na usługach niespecjanie 
spodziewamy się wielkich obiżek, ale na etapie kupowania komputerów przede 
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wszystkim to zdecydowanego efektu spodziewamy się, że są. Połączenie zasobów 
to jest solidna podstawa dla przyszłych uslug, które będą przede wszystkim 
koncentorwały się na dostarczaniu informacji zarządczej.  
  

 
 

Długoterminowo przede wszystkim informacja zarządcza to przede wszystkim 
lepsza możliwość zarządzania miastem, ale również z punktu widzenia 
mieszkańców i turystów, przedsiębiorców to lepsze usługi przez standaryzację, 
poprzez sprawną informację.  
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Idea nowego modelu, ponieważ model reorganizacji IT w ramach Gminy Miasta 
Gdańska nie jest taki bardzo intuicyjny, że cała informatyka jest planowana do 
przeniesienia do jednostki. Na podstawie doświadczeń, również z biznesu, ale 
również to co dzieje się w innych samorządach z punktu widzenia przede wszystkim 
celów jakie sobie stawiamy zakładane jest, że utrzymanie będzie przejęte przez 
nową jednostkę organizacyjną czyli do Gdańskie Centrum Informatyczne, które 
przede wszystkim będzie pełnilo funkcje przyjmowania wszystkich zgłoszeń i 
obsługi serwisowej pierwszej linii, calą sferę administracji, aplikacji, calą 
infrastrukturą teleinformatyczną, prowadzenie ewidencji sprzętu i oprogramowania 
i licencji, obsługą zakupów i w tym zakresie obsługą prawną oraz aspektami 
bezpieczeństwa. Natomiasta w obszarze strategicznego rozwoju planowane jest 
pozostawienie nowego Biura Informatyki w strukturach Urzędu Miejskiego, które 
będzie zajmowało się przede wszystkim strategią, nadzorem i przede wszystkim 
wspólnym wypracowywaniem architektonicznym, architektura cyfryzacji tak bardzo 
wchodzi w nasz język, wspólnej architektury rozwiązań tak, żeby przepływy danych 
np. o kontrahentach, o danych nawet budżetowych, żeby były uwspólnione na 
poziomie całego miasta. Projekty realizowane poprzez powoływanie zespołów 
projektowych w skład których będą wchodzili oczywiście przedstawiciele Biura 
Informatyki w postaci kierowników projektów, analityków biznesowych, którzy 
będą pozyskiwali przedstawicieli komórek merytorycznych do tych projektów, 
którzy mają wiedze i potrzeby jakie zmiany mają być wprowadzane, a 
jednocześnie również będą uczestniczyli w tych projektach pracownicy utrzymania 
i od razu optymalizacja czy na obecnym sprzęcie możemy te usługi zrealizować, 
czy musimy rozbudować, czy musimy wymienić, kupić, tak, żeby zrobić to 
maksymalnie optymalnie z puntu widzenia wydajności i bezpieczeństwa informacji.  
 
Przeanaliowaliśmy koszty z punktu widzenia utrzymania i zatrudnienia.  
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Długofalowo nie spodziewamy się bardzo dużych obniżek kosztów utrzymania. 
Jednakże w tym pierwszym okresie czasu spodziewane jest ok 4-5 mln uzyskania 
efektu ekonomicznego poprzez wspólne zakupy. Natomiast od pewnego momentu 
te koszty po prostu będą rosły proporcjonalnie, ponieważ spodziewamy się 
jednakże wzrostu zaangażowania informatyki we wszystkie obszary dzialalności 
miasta będą też rozły. W związku z tym kluczowe koszty utrzymania, które będą 
wzrastały wiążą się przede wszystkim ze zwiększeniem kosztów zatrudniani. 
Przewidujemy 10% wzrost zatrudniania z tytułu powołania nowej jednostki, a 
drugim czynnikiem kosztotwórczym jest nowa lokalizacja, ponieważ nie ma gdzie w 
tej chwili taki zepół ludzi pracować w obecnych lokalizacjach. Czyli dodatkowo 
planowany jest 1 mln 730 tys. zł dodatkowych nakladów z tytułu powolania 
jednostki i zmiany organizacyjnej.    
 

 
 

Porównywaliśmy oczywiście modele. Nie ma idealnego. Mamy świadomość, że w 
stosunku do obecnego modelu pewne elementy utracimy. Utracimy swego rodzaju 
elastyczność i bliskość informatyki poszczególnych stanowisk pracy, ale to 
powoduje silosowe i bardzo ograniczone w swoim zakresie usługi informatyczne, 
natomiast dzięki nowemu rozwiąznaiu przede wszystkim będzie koncentracja na 
rozwiąznaich, które będą dostarczały rozwiązań z punktu widzenia informacji 
zarządczej, zarządzania miastem, czyli koncentracja na kompleksowym spojrzeniu 
na potrzeby informacyjne miasta. To w takim bardzo telegraficznym skrócie. Jeżeli 
będą pytania to ja z przyjemnością odpowiem. Uprzejmie proszę o pozytywne 
zaopiniowanie niniejszej uchwały.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałabym, żeby pani mnie uspokoiła, że zwiększone bezpieczeństwo danych 
miało znaczyć, że w tym momencie te dane są też bezpieczne?  
 

Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki  
Nie to, że nie są dość bezpieczne, natomiast poziom bezpieczeństwa w różnych 
jednostkach jest bardzo różny i poziom stosowanych zabezpieczeń z tytułu 
mniejszej jednostki, te mniejsze jednostki mogą pozwolić sobie na mniejszy 
poziom i mniej dojrzałe czasami rozwiązania. Dzięki standaryzacji będziemy mogli 
mieć bardziej dojrzałe i bardziej ekonomiczne i efektywne rozwiązania, a te 
aspekty bezpieczeństwa w perspektywie zmian i informatyzacji postępującej 
bardzo gwałtownie wymagają coraz większych zabezpieczeń i to co możemy zrobić 
w dużej jednostce, podam przykład sprawa dotycząca ochrony antyspamowej. 
Każdy z państwa na pewno ma problem, bo dużo spamu wpada do skrzynek 
pocztowych. W Urzędzie Miasta jako dużej organizacji mogliśmy pozwolić sobie na 
rozwiązanie relatywnie z „wysokiej półki” bezpieczeństwa, technologicznej. 
Takiego rozwiązania np. Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie nie jest w stanie sobie 
zakupić. Natomiast włączając ich będziemy mogli do tego urządzenia ich podłączyć 
i będą mogli z tego urządzenia korzystać. Czyli dzięki efektowi skali te same 
rozwiązania będziemy mogli korzystać w szerszym zakresie, natomiast każda 
jednostka nie będzie sobie w stanie pozwolić na tak dojrzałe rozwiązania 
zaawansowane technologicznie. 
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Na zakupach też wielce nie zaoszczędzimy, ponieważ tak rozbudowane jednostki z 
tyloma pracownikami i stanowiskami pracy, to nie sądzę, żeby zakupy były robione 
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w detalu, tylko również hurtownie z jakimiś upustami, dlatego nie sądzę, żeby to 
była jakaś znacząca oszczędność.    
 
Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki  
Przy reorganizacji zakupów we wnioskach oświatowych, które Wydział Rozwoju 
Społecznego realizował w ubiegłym roku to uzysk na masowym zakupie komputerów 
stacjonarnych był bardzo znaczący. I z naszego rozpoznania jak rozmawialiśmy w 
szczególności z Gdańskim Ośrodkiem Świadczeń, który pieniądze dostaje pod sam 
koniec roku, jest to kupowane bardzo interwencyjnie. Mamy pieniądze to kupmy 10 
komputerów. Nie jest to na zasadzie takich polityk wymiany, którą możemy sobie 
planować w Urzędzie. Czyli w jednostkach nie kupuje się w tak masowy sposób jak 
np. w Urzędzie, gdzie rzeczywiście możemy trochę więcej komputerów na raz 
kupić, co daje efekt skali.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jeszcze się odniosę do jednej sprawy. Jeżeli chodzi o przekazywanie wiedzy to 
równie dobrze można zrobić to przez telekonferencję łącząc się w różnych 
jednostkach przez komputer w danej chwili, danym momencie, ze wszystkimi, 
także nie widzę problemów, żeby jeden drugiemu przekazywał, i żeby uczył się od 
tego, który posiada wiedzę. Nie muszą być w jednym miejscu skupieni. 
 
Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki  
Zdecydowanie tak i tak też świadczymy usługi, ponieważ rozproszona jest 
lokalizacja. Urząd też nie jest w jednym miejscu. Jednostki organizacyjne nie są w 
jednym miejscu i bardzo dużo usług świadczymy zdalnie poprzez usługi zdalnego 
włączenia się np. do komputera i poprowadzenia użytkownika i pracy na jego 
komputerze w momencie, kiedy on zaakceptuje i widzi każdą czynność serwisanta. 
Natomiast wymiana informacji jeżeli nawet przekażemy do Gdańskiego Centrum 
Świadczeń opis przedmiotu zamówienia na zakup komputerów, bo taka praktyka 
dzisiaj ma miejsce i to od kilku lat, to zupełnie inaczej wygląda jak kupują 15 czy 
20 komputerów, a co innego jak kupuje się 350 czy 500 komputerów. Tan efekt 
skali jednak przy zakupach przy dostawcy, który ma kontrakt na 500 komputerów z 
jakąś usługą jeszcze utrzymaniową daje naprawdę duży efekt. Bardzo duży 
zaobserwowaliśmy w Urzędzie przy usłudze drukowania. Wielokrotnie próbowaliśmy 
zrealizować zakup drukarek i trzykrotnie musieliśmy powtarzać przetarg. Za 
trzecim razem, kiedy naprawdę zabraliśmy doskonałą wiedzę i doświadczenie 
kupiliśmy usługę drukowania, kupiliśmy drukarkę wraz z usługą utrzymania 
drukowania. Dzięki temu mamy kartkę czarno – białą w cenie 3 groszy, a kolorowa 
12 groszy. Są to naprawdę super ceny. Żadna jednostka organizacyjna w mniejszej 
skali nie jest w stanie tego uzyskać. Te rzeczy dla dużych dostawców usług są 
atrakcyjne w momencie, kiedy jest duży odbiorca usług.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Mogłabym długo polemizować, ale nie będę zabierać czasu.   
 
Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki  
Oczywiście w każdej chwili jestem do dyspozycji i zawsze chętnie odpowiem na 
wszelkie pytania, ale zgadzam się też, że nie ma modelu idealnego. Raczej 
staraliśmy się dobrać model pod kątem celów strategicznych bezpieczeństwa i 
zarządzania informacją.    
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 984. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Szymańską – Dyrektor Biura 
Informatyki, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 984. (Opinia nr 48-3/238-16/2017).  

 
PUNKT – 8 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług 
Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w 
Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz 
nadania jej statutu – druk nr 964. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.8.2017). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła w imieniu 
wnioskodawcy projekt uchwały. 
Powiedziała: Szanowni państwo to jest trzecia autopoprawka związana z uchwałą 
Rady powołującą Centrum Usług Wspólnych w zakresie realizacji zadań finansowo – 
księgowych, kadrowych i płacowych. Trzech dyrektorów jednostek oświatowych, a 
konkretnie dotyczy to Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego Nr 33, 
Szkoły Ekonomiczno – Handlowej i Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 1 
zadeklarowali wcześniejsze przekazanie zadań, czyli nie od 1 maja tylko od 1 
kwietnia z uwagi na przejście księgowych na emeryturę. Ponadto dyrektor Szkoły 
Podstawowej Nr 60 złożył deklarację przekazania kadr z dniem 1 kwietnia 2017 r., 
ponieważ robimy te zmiany z wcześniejszym przekazaniem dlatego też włączamy 
kadry od 1 kwietnia tej Szkoły Podstawowej. Na wniosek dyrektora Centrum 
Hewelianum z dniem 1 lipca przekazujemy obsługę Centrum Hewelianum związaną 
z prowadzeniem ksiąg rachunkowych o spraw placowych pracowników jednostki. W 
związku ze zmianą wysłaliśmy projekty tych uchwal, zmian do związków 
zawodowych, do Związku Zawodowego NSZZ Solidarność i Związku Nauczycielstwa 
Polskiego i oba związki nie zgłaszają uwag do proponowanej uchwały. Natomiast 
Związek Nauczycielstwa Polskiego zaopiniował pozytywnie, ale budzą wątpliwości, 
że do tego centrum włączana jest jednostka spoza sektora jednostek oświatowych. 
Odpisaliśmy pani przewodniczącej Molskiej, że po pierwsze nie ustosunkowaliśmy 
się do tego, że to to Centrum przyszłościowo również może obejmować i zgodnie z 
przepisami ustawy mogą być włączane nie tylko jednostki oświatowe, ale wszystkie 
jednostki budżetowe, natomiast w tym przypadku skupiliśmy się na aspekcie zadań 
jakie realizuje Centrum Hewelianum. Centrum Hewelianum również realizuje 
zadania edukacyjne i w związku z faktem, że Centrum prowadzi wiele zadań 
inwestycyjnych bardzo poszerzyła się powierzchnia związana z utrzymaniem 
budynków, powierzchnia również wokół Centrum, czyli cały teren wokół Centrum i 
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ma wiele do realizacji zadań i dyrektor uważa, że prowadzenie zadań z zakresu 
płacowego, finansowo – księgowego powinno realizowane przez Centrum, aby nie 
rozpraszać zadań.    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i powiedział: Czyli są to szkoły, 
które zostaną szybciej włączone w stosunku do tego pierwotnego planu?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Tak. Miały być włączone od 1 maja i 1 lipca, a są włączone od 1 kwietnia. Centrum 
Hewelianum od 1 lipca i kadry od 1 kwietnia w tej Szkole Podstawowej Nr 60.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy Centrum Hewelianum z tego co uchwaliliśmy uchwałą Rady Miasta może być 
włączone, czy to jest tylko, że dyrektor uważa.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Stworzenie Centrum Usług Wspólnych nie ogranicza się zgodnie z ustawą o 
samorządzie tylko do jednostek oświatowych.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie ma tego zapisu?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Nie ma tego zapisu. W Centrum mogą być świadczone usługi dla wszystkich 
jednostek budżetowych, dla zakładu budżetowego, również na podstawie 
porozumienia mogą być świadczone te usługi również dla jednostek kultury, ale one 
są świadczone na wniosek dyrektora instytucji kultury i po podpisaniu stosownego 
porozumienia. Dlaczego jest taka uwaga Związku Nauczycielstwa Polskiego? 
Dlatego, że my tworząc to Centrum mówiliśmy, że w pierwszym etapie będą objęte 
jednostki oświatowe, pierwszym zakresem jednostki oświatowe, bo tam jest kilka 
etapów, ale będzie dotyczyło jednostek oświatowych. Oczywiście przewijały się 
zdania na temat możliwości docelowej koncentracji wszystkich jednostek 
organizacyjnych łącznie może być również z Urzędem Miejskim w Gdańsku. Taka 
możliwość zgodnie z przepisami ustawy istnieje. Nie ma jakichkolwiek ograniczeń. 
Czyli jednostki budżetowe i zakłady budżetowe zgodnie z wolą Rady mogą być 
obsługiwane przez to Centrum.    
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
A ile jeszcze jednostek oświatowych nie zostało włączonych?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Teraz w miesiącu marcu przekazujemy do Centrum kolejne 60 jednostek. 
Sześćdziesiąt kilka jest już przekazanych i razem to by było 120 i jeszcze w 
granicach 60-70 jednostek jest do przekazania w cyklu maj, lipiec.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jakie są ich odczucia, opinie? Są zadowoleni? 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Oczywiście są zgłaszane uwagi. Nawet ostatnio w piątek siedzieliśmy z dyrekcją 
Centrum Usług Wspólnych, bo zgłaszane są uwagi, do mnie przychodzą niektórzy 
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dyrektorzy, że po rozpisaniu na stronie internetowej zadań, które realizuje 
Centrum, a jednostki oświatowe to nie dla wszystkich są czytelne, więc staraliśmy 
się krok po kroku rozpisać co jest w zakresie zadań kadrowych, konkretnymi 
zadaniami po stronie Centrum, po stronie danej jednostki organizacyjnej. Tak samo 
w zakresie płac i finansowo – księgowych począwszy od faktury i po kolei idąc 
innymi pozostałymi dokumentami. Po poprawkach zostanie skierowany rozdział 
tych zadań do wszystkich dyrektorów jednostek organizacyjnych, żeby wszystko 
według jednego ustalonego schematu były realizowane zadania, żeby już nie było 
zgłaszanych uwag. Natomiast interwencji zgłaszanych przez dyrektorów jednostek, 
ani nie było do mnie, ani do pana Prezydenta Kowalczuka.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Chciałem przypomnieć wszystkim, że w czerwcu mamy zaplanowane posiedzenie 
wspólne z Komisją Edukacji, gdzie będziemy monitorować wdrażanie 
przekształcenia tych usług księgowo – kadrowych do GCUW. Także na bieżąco będą 
mogły być omówione wszystkie tematy.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na jedną rzecz chciałam zwrócić uwagę, bo to pokazuje też plusy tego 
rozwiązania, że z przykrością trzeba zauważyć, że jest kolejna szkoła, w której 
były nieprawidłowości finansowe… 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Cały czas badamy. Nie da się tego tak zweryfikować dokładnie. To nieraz przypadek 
powoduje, że to jest możliwe do wykrycia. Tak jak wszyscy wiemy na początku 
była kwota, która została zdiagnozowana, wyliczona, ustalona w Centrum to było 
trzysta ileś tysięcy złotych, potem okazało się, że 1 mln 200 tys. zł. I tak jeszcze do 
końca nie wiemy czy na pewno to jest wszystko.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 964. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 964. (Opinia nr 48-3/239-17/2017).  

 

PUNKT – 9 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1005. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.49.2017). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła w imieniu 
wnioskodawcy projekt uchwały.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: mam pytanie dotyczące 
tej specjalnej linii autobusowej. To jest program przewidziany póki co na rok?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Na rok tylko.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli pilotażowo sprawdzimy czy nam to się sprawdzi?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Tak, a przedsięwzięcie jest dlatego, że jest to komunikacja miejska wieloletnie 
przedsięwzięcie.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1005. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1005. (Opinia nr 48-3/240-18/2017).  

 
PUNKT – 10 

 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1006. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
23 lutego 2017 r. - BRMG.0006.50.2017). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła w imieniu 
wnioskodawcy projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1006. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1006. (Opinia nr 48-3/241-19/2017).  
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PUNKT – 11 
 
Akcja promocyjna: PIT w Gdańsku. Się opłaca. 
 
Pani Anna Zbierska – Zastępca Dyrektora Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
To jest projekt, o którym myśleliśmy już od dłuższego czasu. Podstawowym celem 
są oczywiście większe wpływy do budżetu. Za całą pewnością do Gdańska 
przyjeżdża bardzo dużo ludzi spoza Gdańska i znajduje tu pracę, natomiast nie do 
końca znajduje to … zresztą to dotyczy większość dużych miast, i nie do końca 
znajduje to odzwierciedlenie w płaceniu podatków, ponieważ ludzie często płacą 
podatki tam, gdzie są zameldowani, bo czasem nawet nie wiedzą, że nie muszą się 
tutaj meldować, a wystarczy, że podają adres zamieszkania i mogą się tutaj 
rozliczać.  

 

 
 

Uświadomienie mieszkańcom to kolejny cel, że rozliczając PIT w Gdańsku mogą 
liczyć na wymierne korzyści dla siebie. I w aspekcie długfalowym również 
uświadomienie, że opłacanie podatków poprawia generalnie jakość życia w 
mieście.  
Grupa docelowa osoby mieszkające, studiujące i pracujące w Gdańsku, które są 
najcześciej zameldowane w swoich miejscowościach, pracownicy korporacji, 
pracujący studenci, mieszkańcy nowych dzielnic. To są osoby, które na co dzień 
korzystają z transportu publicznego, z uslug kulturalnych, sportowych, 
edukacyjnych itp. w mieście.  
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W tego rodzaju kampani nie jesteśmy pierwsi, ponieważ takie akcje prowadził 
choćby Wrocław i Kraków, także kilka innych miast, którym się kompletnie nie 
udalo, a Wroclaw i Kraków jest takim przykładem działań, które przyniosły 
określone efekty, czyli zwiększone znacząco wpływy do budżetu.  
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Dwa etapy tej kampanii. Czyli mamy do czynienia z etapem pierwszym i to jest 
przede wszystkim kampania społeczna. 
Elementy kampanii: specjalnie dedykowana podstrona na gdansk.pl. Ona już jest 
do obejrzenia i zachęcam, bo jest interesująca.   
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Nasi ambasadorowie, których się udało pozyskać. Jest to akcja całkowicie 
społeczna i nie opłacamy tych ludzi. Kampania outdorowa, spot ambasadorski. 
Kampania w socialmediach, także lokalnych rozgłośniach radiowych, banerowa w 
mediach elektornicznych. Już list do decyzji podatkowych to poszło i kilka innych 
możliwości.  
Pierwszy etap to jest kampania społeczna, czyli przede wszystkim mówimy ludziom 
jakie są z tego korzyści, że to czy placą tu podatki, czy nie realnie przekłada się na 
ich życie i na ofertę, którą otrzymują od miasta.  
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Drugi etap przygotowujemy loterię. Na tej stronie, o której państwu mówilam, 
wszystkie informacje są, gdzie można się rozliczyć, może odprowadzić 1% podatku, 
bo również do tego staramy się zachęcać, a następnie taka osoba będzie mogła się 
zarejestrować do loterii.  
Strona dedykowana kampanii. Bardzo ciekawa.  
Jeżeli chodzi o postacie to Sebastian Mila. Mamy osoby znane czyli jak Sebastian 
Mila. Mamy osoby młode i tutaj mamy dziewczynę, która przeniosła się z Olsztyna. 
Mamy również kucharza z Hiltona, który również jest spoza Gdańska, ale mamy 
także przedsiębiorcą Hindusa, który bardzo fajnie prowadzi swoją firmę. Mamy 
również Ukrainkę, która również tutaj mieszka, pracuje, odprowadza podatki. 
Ostatnią osobą, jest Włoch, który się absolutnie zakochał w Gdańsku, który 
deklaruje, że do Włoch wrócić nie zamierza, a Gdańsk jest najpiękniejszym 
miasem. Te filmiki są króciutkie.  
Jakie będą nagrody? Samochód Toyota Yaris. To jest wersja premium i to j est 
wersja hybrydowa. Zależało nam na tym, żeby ten aspekt ekologiczny się pojawił. 
Również rowery miejskie, konsole do gry i trochę mniejszych nagród typu 
słuchawki, itp. Myślimy, że powinno to zachęcić.   
 

 
 

Myśmy się zastanawiali czy pozostać przy tym etapie społecznym, ale obawialiśmy 
się tego jakie mogą być efekty i doszliśmy do wniosku, że loteria jest nam 
niezbędna ze względu na szacunki takie, że będzie dużo bardziej efektywna, że 
jednak ludzie lubią takie rzeczy.  
Do 10 maja możliwość zgłaszania się i 15 maja odbywa się losowanie nagród w 
Urzędzie Miejskim. 
To pokrótce. Jeśli są jakieś pytania to oczywiście odpowiem.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Bardzo dobra inicjatywa pani dyrektor. Chciałam dodać, że swego czasu radni 
zgłaszali się z takim pomysłem. Cieszymy się, że po dwóch czy trzech latach udało 
się.  
 
Pani Anna Zbierska – Zastępca Dyrektora Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
W zeszłym roku było zgłoszenie, a nie trzy lata temu. To pełniło inspirującą rolę.  

 
PUNKT – 12 

 
 

Budżet Obywatelski 2018 r. 
 

 
Pani Sylwia Betlej – przedstawiciel Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
1 marca rozpoczynamy kolejną edycję. To będzie piąta edycja Budżetu 
Obywatelskiego. W tym roku mamy 14 mln do decyzji mieszkańców do wydania. To 
będą środki na projekty realizowane w 2018 roku i ewentualne w 2019, dlatego, że 
mamy dwie istotne zmiany w Budżecie Obywatelskim w regulaminie. Jedna jest 
taka, że z uwagi na to, że często pojawiają się już projekty duże, które w ciągu 
jednego roku nie mają szansy realizacji to jest zgoda na to, żeby te projekty można 
było realizować w ciągu dwóch lat. Oczywiście dotyczy to zapewne tych większych 
projektów, a nie mniejszych, które można zrealizować w ciągu roku. Natomiast 
druga zmiana jest taka, że rezygnujemy z wymogu zameldowania jeżeli chodzi o 
zgłaszanie projektów i glosowanie, także każdy kto zadeklaruje, że jest 
Gdańszczaninem, tutaj nawet nam się razem z PIT-em wszystko zgadza, może 
złożyć projekt i zagłosować.    
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Pani Anna Zbierska – Zastępca Dyrektora Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
Wystarczy, że deklaruje, że mieszka.  
 
Pani Sylwia Betlej – przedstawiciel Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
W załączniku nr 5 do protokołu został zamieszczony harmonogram prac.  
Harmonogram marzec to jest składanie projektów, potem od marca do końca 
czerwca ma być ocena projektów przez wydziały i jednostki pod kątem możliwości 
wykonania, do końca lipca jest jeszcze praca zespołu konsultacyjnego, bo z 
pewnością będą odwołania od różnych ocen. Do 10 sierpnia planowanie jest 
losowanie numerów, czyli ułożenie kolejności projektów do głosowania. We 
wrześniu jest głosowanie. Należy podkreślić, że glosowanie jest metropolitalne. W 
tamtym roku po raz pierwszy zorganizowaliśmy wspólnie z Gdynią, Sopotem i Rumią 
promocję wspólnych terminów głosowania. W tym roku nie udało się dojść do 
porozumienia apropo`s składania projektów, bo jednak każde miasto ma swoje 
dosyć specyficzne formy składania projektów i jakby całej polityki składania 
projektów i dlatego nie ma jednomyślności, natomiast jest jednomyślność jeżeli 
chodzi o glosowanie i jeszcze dodatkowo wchodzi Wejherowo w to w tym roku, 
także mamy 5 miast, które będą wspólnie promowały głosowania. Do 6 października 
jest planowane ogłoszenie listy wyników projektów, które wygrały glosowania. 
Kwoty na projekty dzielnicowe tutaj również są w załączeniu. Generalnie wzrosły 
kwoty w projektach w dzielnicach oczywiście. Bardziej jest to odczuwalne w 
dużych dzielnicach niż w mniejszych, natomiast myślę, że jednak fakt, że 
możliwość jest teraz składania projektów, których realizacja jest na 2 lata to też 
ułatwia mieszkańcom już potem przy składaniu projektów, bo były takie głosy. 
Ruszamy jeszcze z jedną nową rzeczą to jest punkt konsultacyjny w marcu czynny 
na ul. Ogarnej. To jest lokal po byłym klubie Motława. Tam będziemy mieli przez 
cały marzec otwarty punkt konsultacyjny dla mieszkańców jeżeli będą chcieli 
napisać wniosek, czy porozmawiać o budżecie, wydrukować, cokolwiek, to będzie 
poświęcony punkt Budżetowi Obywatelskiemu i będzie czynny od poniedziałku do 
piątku od 10 do 18 i w soboty od 11 do 15. Później w taką szerszą kampanię w 
dzielnicach i wśród mieszkańców planujemy głosowanie, gdzie będzie z tym naszym 
namiotem Budżetu Obywatelskiego jeździć po każdej dzielnicy, żeby umożliwić 
dostęp do głosowania.       
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy mają państwo pytania?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy macie państwo jakiś plan na to, żeby poinformować mieszkańców, że w takim 
miejscu znajdzie się ten punkt? Czy to ma się odbywać metodą pantoflową?  
 
Pani Sylwia Betlej – przedstawiciel Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
Nie oczywiście. We wszystkich komunikatach, bo tą ulotkę, którą państwu dałam to 
między innymi będziemy rozdawać w centrach handlowych. Będzie oczywiście 
informacja w Heroldzie, ale też komunikat prasowy, konferencja prasowa właśnie 
będzie w tym punkcie, żeby zachęcić i od razu pokazać to miejsce. Będą 
standardowe środki przekazu. Będziemy chcieli promować tan punkt.   
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Pani Anna Zbierska – Zastępca Dyrektora Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
W przypadku Budżetu Obywatelskiego i tej loterii PIT-owej wchodzimy w centra 
handlowe, bo nie da się ukryć, że to jest ulubione miejsce, w którym ludzie 
spędzają czas.  
 
Pani Sylwia Betlej – przedstawiciel Wydziału Promocji i Komunikacji 
Społecznej 
Niektóre centra chętnie przystępują do współpracy, a te większe to mają swoje 
wymagania, ale w Carrefour, w Galerii Przymorze, w Manhattanie i Galerii Madison 
będziemy rozdawać ulotki, także niektórzy są nawet nastawieni na współpracę.  

 
PUNKT – 13 

 
 

Stan realizacji planów strategicznych i programów operacyjnych Gdańska. 

 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej przedstawiła prezentację. 
Chciałam powiedzieć jak w ostatnim roku w jaki sposób wdrażaliśmy Programy 
Operacyjne. Najpierw opowiem o sposobie wdrażania, a potem konkretnie co 
zrobiliśmy. Oczywiście nie zapominajmy o naszych priorytetach strategicznego 
rozwoju. Tutaj w zakresie tych priorytetów myślę, że możemy mówić o 
zacieśnieniu współpracy zarówno pomiędzy koordynatorami Programów 
Operacyjnych jak i też na zewnątrz spotkaniach z mieszkańcami czy z 
pracownikami jednostek i w ramach zespołów programowych. Tych spotkań było 
blisko 50. Aktywnie współuczestniczyliśmy w takim projekcie w ramach inicjatywy 
What Works Cities wraz z Instytutem Grünberga. Wdrażaliśmy konkretnie trzeci 
Program Operacyjny. Zaraz o tym powiem.   
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Mobilność. Mocno przełamujemy taką strukturę pionową zarządzania w Urzędzie 
Miejskim. Sieciujemy się wzajemnie. Rozmawiamy o konkretnych projektach. 
Otwartość. Stworzyliśmy podstronę na stronie internetowej gdansk.pl, gdzie na 
bieżąco też informujemy o tym co się dzieje. 
Będziemy chcieli upowszechniać sam model wdrażania strategii.  
Co w 2016 roku zrobiliśmy? Przede wszystkim połączyliśmy Programy Operacyjne i 
Strategię z budżetem zadaniowym, a więc konkretne zadania, działania z 
Programów Operacyjnych przyporządkowaliśmy właśnie konkretnym pozycją w 
budżecie zadaniowym. Tutaj bardzo duża praca została zrobiona zarówno z 
koordynatorami jak i z Wydziałem Budżetu Miasta i Podatków. Bardzo dużo 
proacowaliśmy, dlatego też jest ze mną Iza Kuś, z Bazą Priorytetów Inwestycyjnych 
i w drugiej polowie roku koordynatorzy oceniali i priorytetyzowali wnioski złozone 
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do BPI. Wyprocowaliśmy system monitoringu dla każdego wskaźnika. Określiliśmy 
takie karty wskaźników, w którym dokładnie określamy w jaki sposób te wskaźniki 
mają być zbierane, czego mają konkretnie dotyczyć.  

 

 
Współpracowaliśmy z Ministerstwem Rozwoju w zakresie partnerstw na rzecz 
agendy miejskiej Unii Europejskiej. Jest to nowa inicjatywa. Zgłosiliśmy się do 
takiego partnerstwa w zakresie Mobilności, integracji imigrantów. Największe 
szanse mamy jednak w zakresie partenrstwie dotyczącym energetyki, gdzie 
złożyliśmy nasz akces razam z Londynem i tutaj są duże szanse, że być może 
będziemy liderem w tym partnerstwie. Wspólnie pracowaliśmy nad takimi 
dokumentami jak Studium, Program Rewitalizacji, Strategia Rozowiązywania 
Problemów Społecznych. Dodatkowo opracowaliśmy założenia polityki społeczno – 
gospodarczej na rok 2017 również w układzie takim strategicznym czyli programów 
Operacyjnych. Jest to zalącznik do projektu budżetu na kolejny rok. W tym 
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układzie chcielibyśmy zamierzenia lata na kolejne lata pokazywać. Bardzo dużo 
badań zrealziowaliśmy, które stanowią element ewaluacji, ponieważ tutaj głównie 
program operacyjny Edukacja opiera się na badaniach uczniów, badaniach 
nauczycieli, rodziców. Także to było po raz pierwszy w Polsce na tak szeroką skalę, 
że zapytaliśmy o te opinie rodziców i wnioski wspólnie przeanalizowaliśmy z 
dyrektorami szkół.     

 
W ramach służby przygotowawczej uczymy nowych pracowników czym jest 
strategia, programy operacyjne, tak, żeby każdy się z tym procesem zapoznał. Czy 
Iza chcesz coś dodać? Pracujemy aktualnie nad uchwalą dotyczącą Bazy Priorytetów 
Inwestycyjnych. 
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeśli chodzi o uchwałę dotyczącą Bazy Priorytetów Inwestycyjnych to już czas na 
nas na przedłożenie projektu uchwały w sprawie BPI. Chcielibyśmy na sesję 
marcową przedłożyć taką uchwałę, a pewne novum, które się pojawi też jest taki 
punkt zahaczenia do prezentacji Kasi, że to sieciowanie, łamanie struktury Urzędu i 
jednostek też objawi się w BPI poprzez powiązanie projektów, które bezpośrednio 
realizują konkretne programy operacyjne z innymi Programami Operacyjnymi, bo 
szukaliśmy tak projektów i tak je przypisywaliśmy do Programów Operacyjnych, 
aby przypisać do tego, który w dużej mierze jest realizowany przez projekt, ale też 
pokazać taki wymiar właśnie wielowątkowy, także projekty nie realizują tylko 
jednego Programu Operacyjnego, a jednak realizują Strategię przez różne 
programy i tutaj najlepszy przykład. To są projekty rewitalizacyjne co do zasady są 
przypisane do Programu operacyjnego Przestrzeń. Jednakże wiele z projektów 
realizuje programy społeczne. Także w ten sposób będziemy przełamywać takie 
silosowe ujęcie.   
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Kiedy możemy się spotkać, bo to bardzo ciekawy temat.  
 

Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Wydawało mi się, że dobrym momentem jest rozmowa o projekcie uchwały jak 
będzie przedłożony. Chyba, że chcieliby państwo na sesję marcową. W ciągu kilku 
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tygodni powinien się projekt pojawić. Jeżeli to będzie ten moment na rozmowę to 
na Komisję.  
 

Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Chciałam zapytać, bo pracujemy nad raportem ewaluacyjnym i chcielibyśmy 
państwu zaproponować omówienie tego raportu. Czy moglibyśmy to zrobić na 
Komisji czy może tak jak w przypadku, kiedy pracowaliśmy nad samymi 
programami zrobiliśmy takie posiedzenia, na które pan przewodniczący zaprosił 
również radnych z innych Komisji, żeby może przekrojowo przejść przez wszystkie 
programy i pokazać to co udało nam się zrealizować. Myślę, że w kwietniu 
moglibyśmy być gotowi.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Też się skłaniam ku temu, żebyśmy mogli to przedyskutować tak jak ostatnio. W 
związku z tym proponuję, jak w marcu się spotkamy porozmawiamy o założeniach, 
a ja zaproponuję szefom klubów taki typ procedowania jak wtedy. Wtedy, jak 
dobrze pamiętam, też w kwietniu żeśmy pracowali.  
 

Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Bardzo dziękuję.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy są jeszcze jakieś pytania do pani dyrektor? Nie widzę. Dziękuję bardzo.  

 
PUNKT – 14 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Wpłynął do nas list dotyczący Jelitkowa skierowany do wszystkich Komisji, ale 
uważam, że bardziej adekwatne Komisje, które będą to procedować.  
 

Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Komisja Zrównoważonego Rozwoju przekazała to już do Prezydenta z prośbą o 
ustosunkowanie się. 
  
 

Wobec braku innych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
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